
P R O T O K O L Z POSIEDZENIA RADY S P O L E C Z N E J 
SZPITALA REJONOWEGO IM. DR. J O Z E F A ROSTKA W RACIBORZU 

W DNIU 18 LISTOPADA 2015 R. 

Lista obecnosci na posiedzeniu: 

- Przewodnicz^cy Rady Spolecznej - Ryszard Winiarski 

- Czionkowie Rady Spolecznej - DutJdewicz Katarzyna, Gumieniak Wladyslaw, Kandora 

Dariusz, Kusmierz Elzbieta, Mainusz Henryk, Migocki Konrad, Mruszczyk Marek, 

Smyczek Maria, Wojnar Tadeusz 

- Dyrekcja Szpitala Rejonowego - Ryszard Rudnik, Wlodzimierz K^cik 

- Kierownik Referatu Spraw Spolecznych - Kasprzak Aleksander 

- Przedstawiciele Zwiqzkow Zawodowych dzialaj^cych przy Szpitalu Rejonowym: 

Zwi^zek Zawodowy Lekarz, Mi^dzyzakladowy Zwi^ek Zawodowy Pracownikow Ochrony 

Zdrowia, N.S.Z.Z Solidamosc, Zwi^ek Zawodowy Piel^gniarek i Poloznych, Zwiqzek 

Zawodowy KADRA, Zwiqzek Technikow RTG. 

Porzadek posiedzenia: 

1. otwarcie obrad, 

2. stwierdzenie prawomocnosci obrad, 

3. przyjecie protokohi z dnia 19 sierpnia 2015 r., 

4. podjecie uchwaly nr 12/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania korekty Planu Finansowego na 2015 r. 

Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu, 

5. podjecie uchwaly nr 13/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania Planu Finansowego na 2016 r. Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu, 

6. podjecie uchwaly nr 14/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie uzyczenia mienia ruchomego malej wartosci, 

7. podjecie uchwaly nr 15/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zbycia srodkow trwalych przez Szpital, 

8. podjecie uchwaly nr 16/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie wprowadzenia zmian w strukturze organizacyjnej 

SP ZOZ zwi^anej z rozszerzeniem dzialalnosci poprzez utworzenie Pracowni 

Ultrasonograficznej (USG), 
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9. podjecie uchwaly nr 17/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zakupu nowej aparatury i sprzetu medycznego przez 

Szpital, 

10. sprawy biez^ce: 

> aktualna sytuacja fmansowaplacowki 

11. wolne wnioski, 

12. zamkni^cie obrad. 

podjecie uchwaly nr 18/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w 

Raciborzu w sprawie przyznania nagrody pieni^znej Dyrektorowi Szpitala, 

Przebieg posiedzenia: 

Ad.l 

Posiedzenie w dniu 19 listopada 2015 r. roku powitaniem zebranych, otworzyl 

Przewodnicz^cy - Ryszard Winiarski. 

Usprawiedliwienie nieobecnosci Pan Plura, Pan Feliksiak i Pani Iskala. 

Nastepnie zwrocil si^ do Zwi^zkow Zawodowych aby pozostali po zakohczeniu 

posiedzenia Rady. 

Ad.2 

Po sprawdzeniu prawomocnosci obrad (10 czlonkow) Przewodnicz^cy poddal pod 

glosowanie otrzymany porzadek obrad. 

Pan Tadeusz Wojnar - uzupelnienie wniosku o kolejny punkt dotyczqcy podj^cia 

uchwaly w sprawie przyznania Dyrektorowi nagrody, 

Uzupelniono przedstawiony porzqdek posiedzenia w punkcie 10, dodano zapis podjecie 

uchwaly nr 18/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka 

w Raciborzu w sprawie przyznania nagrody pieni^znej Dyrektorowi Szpitala, 

W zwi^zku ze zmianami pozostale pkt przyj^ly numeracj? kolejny. 

Poddano pod glosowanie zmieniony porzadek posiedzenia o tresci: 

1. otwarcie obrad, 

2. stwierdzenie prawomocnosci obrad, 

3. przyjecie protokolu z dnia 19 sierpnia 2015 r. 

4. podjecie uchwaly nr 12/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania korekty Planu Finansowego na 2015 r. 

Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu, 
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5. podjecie uchwaly nr 13/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania Planu Finansowego na 2016 r. Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu, 

6. podjecie uchwaly nr 14/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie uzyczenia mienia ruchomego malej wartosci, 

7. podjecie uchwaly nr 15/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zbycia srodkow trwalych przez Szpital, 

8. podjecie uchwaly nr 16/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie wprowadzenia zmian w strukturze organizacyjnej 

SP ZOZ zwi^anej z rozszerzeniem dzialalnosci poprzez utworzenie Pracowni 

Ultrasonograficznej (USG), 

9. podjecie uchwaly nr 17/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie zakupu nowej aparatury i sprzetu medycznego przez 

Szpital, 

10. podjecie uchwaly nr 18/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa 

Rostka w Raciborzu w sprawie przyznania nagrody pieni^znej Dyrektorowi Szpitala, 

11. sprawy biez^ce: 

> aktualna sytuacja finansowa placowki 

12. wolne wnioski, 

13. zamkni^cie obrad. 

Z a - 3 

Wstrzymalo si? - 3 

Przeciw - 4 

Rada przy 3 glosach Za, 3 wstrzymujacych si? i 4 przeciw przyjeia zmieniony 

porzadek obrad. 

Ad.3 

Nastepnie Przewodnicz^cy poddal pod glosowanie protokol z ostatniego posiedzenia 

Z a - 8 

Wstrzymalo si^ - 2 

Rada przy dwoch glosach wstrzymujacych si^ przyjeia protokol z ostatniego 

posiedzenia. 
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Ad.4 

Pani Katarzyna Dutkiewicz - zapytala o potrzeb^ wykonania izolatek na oddziale 

zakaznym, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - potrzeba wykonania izolatek wynika z warunkow 

udzielania swiadczeh okreslonych w warunkach kontraktowania opracowanych przez 

NFZ i MZ. Jest to wymog niezb^dny, ktory uwzgl^dniony jest takze w programie 

dostosowawczym z przesuni^tym czasem realizacji do konca 2016 r. W planie 

finansowym na 2016 r. uwzgl^dniono potrzeby szpitala zapewniaj^ce prawidlowo 

prowadzenie dzialalnosci leczniczej wynikaj^ce z przepisow prawnych. 

Pan Migocki Konrad - czy jest potrzeba podejmowania uchwaly w sprawie korekty 

planu finansowego, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - zapis wynika z ustawy o finansach publicznych, 

Przewodniczqcy poddal pod glosowanie uchwaly nr 12/2015 Rady Spolecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania korekty Planu 

Finansowego na 2015 r. Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu, 

w brzmieniu pozytywnym 

Za~9 

Przeciw - 0 

Wstrzymalo si? - 1 

Rada przy 9 glosach Za, 1 wstrzymujacym si? przyjeia uchwal? nr 12/2015 Rady Spolecznej 

Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania korekty 

Planu Finansowego na 2015 r. Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu, 

Ad.5 

Dyrektor Ryszard Rudnik - podstawowym zrodlem przychodow dzialalnosci szpitala 

w 2016 roku jest kontrakt z NFZ, a takze podpisana umowa z WPR. W chwili obecnej 

podpisano propozycje finansowe tylko do 30.06.2016 r. uzaleznione jest to od 

opracowania map potrzeb zdrowotnych, ktore w dalszym ci^gu nie zostaly 

opracowane. Zagrozenia jakie mog^ wynikn^c w 2016 to wzrost kosztow 

wynikaj^cych z Kodeksu Pracy (tzw. umowy smieciowe). Zostan^ ogloszone nowe 

post?powania konkursowe na zywienie i sprz^tanie. 
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• wzrost stawek lekarzy - ogtoszono post^powania konkursowe na swiadczenia 

medyczne (73 umowy cywilno-prawne) oferty b^d^ wyzsze niz w roku 

ubieglym (wzrost kosztow ok 10%). 

• koszty utrzymania sprzetu medycznego w planie finansowym wykazano 

potrzeby inwestycyjne. 

Przewodnicz^cy poddal pod glosowanie uchwal? nr 13/2015 Rady Spolecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania Planu Finansowego 

na 2016 r. Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w brzmieniu pozytywnym 

Z a - 9 

Przeciw - 0 

Wstrzymalo si? - 1 

Rada przy 9 glosach Za, 1 wstrzymujacym si? przyj?la uchwal? nr 13/2015 Rady Spolecznej 

Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zaopiniowania Planu 

Finansowego na 2016 r. Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu. 

Ad.6 

Dyrektor Ryszard Rudnik - aby w dalszym ciqgu mogla bye prowadzona procedura 

uzyczenia potrzebna jest opinia Rady Spolecznej i zgoda organu prowadz^cego. 

Przewodnicz^cy poddal pod glosowanie uchwal? 14/2015 Rady Spolecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie uzyczenia mienia 

ruchomego malej wartosci w brzmieniu pozytywnym, 

Za-10 

Przeciw - 0 

Wstrzymalo si? - 0 

Rada pozytywnie i jednoglosnie przyj?}a uchwal? 14/2015 Rady Spolecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jdzefa Rostka w Raciborzu w sprawie uzyczenia mienia 

ruchomego malej wartosci. 

Ad. 7 

Dyrektor Ryszard Rudnik - sprz?t wymieniony w zal^czniku do uchwaly nie nadaje si? 

do dalszej eksploatacji gdyz nie spelnia wymogow, zgodnie z procedure po uzyskaniu 

pozytywnych opinii wystawiony zostanie na sprzedaz. 
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Przewodnicz^cy poddal pod glosowanie uchwal? nr 15/2015 Rady Spolecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zbycia srodkow trwalych przez 

Szpital w brzmieniu pozytywnym, 

Za-10 

Przeciw - 0 

Wstrzymalo si? - 0 

Rada pozytywnie i jednoglosnie przyj?la uchwal? nr 15/2015 Rady Spolecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zbycia srodkow trwalych 

przez Szpital. 

Ad.8 

Dyrektor Ryszard Rudnik - uchwala w sprawie pracowni USG jest konsekwencj^ 

poprzedniej uchwaly dotycz^cej Zakladu Diagnostyki. W przypadku podj?cia 

pozytywnej decyzji w sprawie wydzielenia Zakladu Diagnostyki na zewn^trz 

Pracownia USG musialaby znalezc si? w strukturach jednostki gdyz potrzebna jest na 

poczet kontraktowania uslug medycznych m.in. w zakresie AOS. 

Pani Katarzyna Dutkiewicz - Zarzad nie podj^l jeszcze decyzji w sprawie ZDiT. Radni 

w dalszym ci^gu czekaj^ na wyjazd, ktory mial bye zorganizowany prze Pana Starost?. 

Pani Katarzyna Dutkiewicz - na i lu oddzialach wyst?puje aparat USG, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - Izba Przyj?c, Chirurgia, Zakazny, Wewn?trzny I I , 

Wlodzimierz K^cik - nie kazdy lekarz posiada to samo doswiadczenie i kompetencje 

w obsludze aparatu USG natomiast do szczegolowego opisu i podj?cia dalszej 

diagnostyki potrzebny jest lekarz z certyfikatem do wykonywania tychze badah lub 

lekarz z zakresu radiologii. 

Dyrektor Ryszard Rudnik - jezeli kazda decyzja podejmowana w szpitalu b?dzie miala 

charakter uznaniowy taka sytuacja nie wrozy nic dobrego. Dyrekcja widzi zagrozenia 

ktore wynikaj^ z programu decyzyjnego czlonkow rady i organu prowadz^cego ale 

zadaniem i obowi^zkiem Dyrekcji jest zglaszanie, inicjowanie, przedstawianie 

i wskazywanie zagrozeh. Wszystkie decyzje nalezy do podejmuj^cych za ktore 

dyrekcja nie bierze odpowiedzialnosci przy kontraktowaniu mozemy nie spelnic 

warunkow i nie uzyskac kontraktu. 

Przewodnicz^cy Ryszard Winiarski - Zarzad nie podj^l jeszcze decyzji w sprawie 

ZDiT z nadmiaru obowi^zku i braku czasu. Nieprawd^ jest, ze Zarzad nie chce si? 
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spotkac ze Zwi^zkami Zawodowymi. Zarzad planuje spotkanie po Sesji t j . 

do 10.12.2015 r. Przewodnicz^cy przypomniat, iz Rada jest strong wyznaczon^ do 

pomocy Dyrekcji w podejmowaniu decyzji glownie tych, ktore sluz^ do uzyskania 

kontraktow medycznych. Wspomnial o ostatnim umorzeniu 1 mln zl w przyszlym roku 

nie b^dzie funduszy. 

Dyrektor Ryszard Rudnik - aby doinwestowac ZDiT potrzeba jest 6 mln jezeli takie 

pieni^dze si? znajd^ nie b?dziemy szukac innych rozwi^zah. 

Pan Marek Mruszczyk - komu b?dzie podlegac pracownia USG po wydzieleniu jej ze 

struktur ZDiT, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - moze funkcjonowac jako samodzielna pracownia w pionie 

uslug ambulatoryjnych, 

Przewodnicz^cy poddal pod glosowanie uchwal? nr 16/2015 Rady Spolecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie wprowadzenia zmian w 

strukturze organizacyjnej SP ZOZ zwiazanej z rozszerzeniem dzialalnosci poprzez 

utworzenie Pracowni Ultrasonograficznej (USG) w brzmieniu pozytywnym 

Z a - 8 

Przeciw - 0 

Wstrzymalo si? - 2 

Rada przy 8 glosach Za, 2 wstrzymujacych si? przyj?la uchwal? nr 16/2015 Rady 

Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie 

wprowadzenia zmian w strukturze organizacyjnej SP ZOZ zwiazanej z rozszerzeniem 

dzialalnosci poprzez utworzenie Pracowni Ultrasonograficznej (USG). 

Ad.9 

Dyrektor Ryszard Rudnik - zgodnie z zapisami ustawy Dyrekcj a moze dokonac 

zakupu sprz?tu b^dz aparatury po uzyskaniu wczesniejszej zgody Rady Spolecznej. 

Jest to sprz?t potrzebny na wyposazenie Poradni Chirurgii Szcz?kowo-Twarzowej, 

obecny si? zepsui. 

Pani Katarzyna Dutkiewicz - aby wszyscy przed posiedzeniem Rady mieli wiedz? do 

uchwaly nalezaloby dopisac uzasadnienie o wpis na czyje potrzeby dokonuje si? 

zakupu. 
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Przewodnicz^cy poddal pod glosowanie uchwal? nr 17/2015 Rady Spolecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zakupu nowej aparatury 

i sprz?tu medycznego przez Szpital w brzmieniu pozytywnym 

Za-10 czlonkow 

Rada jednoglosnie przyj?la uchwal? nr 17/2015 Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego 

im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie zakupu nowej aparatury i sprz?tu 

medycznego przez Szpital. 

Ad.lO 

Nast?pnie Przewodnicz^cy otworzyl rozmow? na temat przyznania nagrody dla 

Dyrektora. Uwaza, iz Dyrektorowi nagroda powinna zostac przyznana. 

Pan Konrad Migocki - na ostatnim posiedzeniu rady dyskutowano, iz decyzja 

0 przyznaniu nagrody powinna bye wstrzymana do chwili wyjasnienia nagrody 

jubileuszowej, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - nagroda jubileuszowa nie powinna bye l^czona z nagrody. 

Sprawa nagrody jubileuszowej jest jeszcze nierozstrzygni?ta w s^dzie powszechnym. 

Przyznanie nagrody wynika z ustawy o wynagrodzeniu osob zarz^dzaj^cych 

podmiotami po speinianiu warunkow. Nagroda powinna bye rozpatrzona do konca 

roku 2015. Wi?kszosc kierownikow zarz^dzaj^cych podmiotami nagrody otrzymala. 

Dziwi si?, iz jego osoba i przyznanie nagrody jest szeroko komentowane przez 

spoleczehstwo. 

Pan Tadeusz Wojnar - przyznaje, iz rozmowy odnosnie nagrody jubileuszowej mialy 

miejsce ale rada ma przedstawiony material nad ktorym powinna zaglosowac 

1 wydac swoj^ opini?, a dalsze decyzje nalezy do Rady Powiatu. 

Przewodnicz^cy Ryszard Winiarski - odczytal regulamin przyznawania nagrody par. 4 

Pan Henryk Mainusz - czy Dyrektor naruszyl ktorys z przytoczonych punktow, 

Przewodnicz^cy Ryszard Winiarski - nie naruszyl, nagroda powinna zostac przyznana, 

Przewodniczqcy poddal pod glosowanie uchwal? nr 18/2015 Rady Spolecznej Szpitala 

Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie przyznania nagrody pieni?znej 

Dyrektorowi Szpitala w brzmieniu pozytywnym, 

Z a - 4 

Przeciw - 1 

Wstrzymalo si? - 5 
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Rada przy 4 gtosach Za, 5 wstrzymujacych si? i 1 przeciw przyj?la uchwat? nr 16/2015 

Rady Spolecznej Szpitala Rejonowego im. dr. Jozefa Rostka w Raciborzu w sprawie 

przyznania nagrody pieni?znej Dyrektorowi Szpitala. 

A d . l l 

Dyrektor Ryszard Rudnik - aktualna sytuacja finansowa, 

• przychody na koniec wrzesnia ~ 45 663 597, 47 zl 

• kwota przekroczeh zawartych kontrakt6w z NFZ w poszczegolnych zakresach 

na dzieh 23.09.2015 r. - 3 373 815,32 zl 

- AOS - 345 451,9 

- Leczenie szpitalne - 2 885 041,12 

- Chemioterapia - 92 720,26 

- Programy lekowe - 13 487,04 

Zlozono dwa dodatkowe post?powania kontraktowe (AMD - okulislyka i WZW 

bezinferonowe leczenie), 

Wynik finansowy za 3 kwartaly - (strata 6 363 522,28 ) 

Pani Katarzyna Dutkiewicz - jak wyglqda sprawa z nalozon^ kar^ NFZ, 

Dyrektor Ryszard Rudnik — w chwili obecnej zlozone zostaly odwolania w dalszej 

kolejnosci sprawa prawdopodobnie zostanie skierowana do s^du. 

Pan Henryk Mainusz - w obecnej sytuacji finansowej i decyzyjnej jak b?dzie 

wyglqdac sprawa szpitala w przyszlym roku, 

Przewodnicz^cy Ryszard Winiarski - Powiat takze jest w trudnej sytuacji finansowej, 

spada wartosc podatku, 

Dyrektor Ryszard Rudnik - staramy si? prowadzic szpital na najwyzszym poziomie, 

jednostka posiada certyfikaty akredytacyjne, jakosciowe. W szpitalu prowadzone ŝ  

dziaiania doskonal^ce w kierunku poprawy leczenia i jego bezpieczehstwa zarowno 

dla personelu jak i pacjent6w. Nalezy bye otwartym na wszelkie zmiany zmierzaj^ce 

do jeszcze wi?kszej poprawy. W chwili obecnej jestesmy przygotowani 

do kontraktowania, a nawet do zakontraktowania swiadczeh w nowych zakresach. 

Rozumie, ze wqtpliwosci ŝ  i b?d^ kazda zmiana zmierza w kierunku lepszego. 

Wszystkie zaproponowane zmiany i decyzje ŝ  bardzo dokladnie analizowane na 

wszystkich szczeblach. Uwaza, it nalezy rozmawiac konstruktywnie o problemach. 

Kierowac si? przede wszystkim poprawy sytuacji finansowej szpitala i dobrem 

pacjenta. 
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Ad.l2. 

Przewodnicz^cy Ryszard Winiarski - wyst^pi} z wnioskiem, aby do Regulaminu Rady 

Spolecznej wpisac punkt dotycz^cy glosowania korespondencyjnego w przypadku 

Uchwal dotycz^cych zakupu przez Szpital sprzetu zb^dncgo.'^ 

Przewodnicz^cy poddal pod glosowanie zaproponowany wniosek 

Wstrzymalo si? - 2 

Rada przy 8 glosach Za, 2 wstrzymujacych si? przyj?la wniosek Przewodniczacego. 

Na kolejne posiedzenie zostanie przygotowany zmieniony Regulamin Rady Spolecznej 

celem zatwierdzenia przez Rad?, a nast?pnie przekazany do dalszej akceptacji Radzie 

Powiatu. 

Pan Marek Mruszczyk - czy jest pomysl na popraw? szpitala. Szpital jest powiatowy, 

gminy mogiyby pomoc, bo ich mieszkancy tez korzystaja z uslug medycznych. Moze 

nalezaloby wyst^pic z wnioskiem do gmin o wsparcie finansow szpitala. 

Przewodnicz^cy Ryszard Winiarski - ten temat jest w programie konwent wojtow. 

Spotkanie jest zaplanowane na przyszly tydzieh. 

Przewodniczqcy Ryszard Winiarski - podzi?kowal zebranym za udzial w posiedzeniu. 

Posiedzenie zakohczono. 

Lista obecnosci w zal^czeniu. 

Z a - 8 

Ad.l3 

Przewodnicz^cy Rady Spolecznej 
Szpitala Rejonowego im. dr. J6zefa Rostka 

w Raciborziii 

Ryszard Winiarski 

Protokotowala: C. Bujnowska 
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